


Utgangspunkt for prosess



Potensialet





Hva vil landet? 



To viktige trender;





Om utviklingen i yrkesfag:

• Andelen som har fullført et yrkesfaglig utdanningsprogram i løpet av fem-seks år er 
rundt 71 prosent.

• Av elevene som begynner på yrkesfag, velger 23 prosent påbygg etter vg2

• strykprosenten på påbygg er høy og fører til et ufullstendig vitnemål med 
strykkarakterer, 45 prosent i 2012



Problem vs. mulighet:

Vi vet også at det er helse- og oppvekst som har den største andelen elever som går fra 
vg2 til påbygg og generell studiekompetanse. 

Der velger vanvittige 43 prosent av elevene påbygg etter vg2. (Utdanningsspeilet 2022)

RESULTAT: 

Problemet er ikkje rekruttering til yrkesfag, 

problemet er at det er for få som blir lærlingar, fullfører og kjem ut med et fagbrev

Moglegheiten ligg i å auke tal på lærlingar og fagbrevandelen i yrkesfag, samtidig 
som me gjer studieforberedane meir praktisk! 



«HELSEVEIEN»





Hva har Kvadraturen vgs erfart? 

• Auka attraktivitet både hjå elevar og arbeidskraft

• Høgare søkartal totalt til skulen

• Positive attendemeldingar frå elevar som føler dei 
har ein meir praktisk studiekvardag med 
fordjupning i helse og/eller elektro

• Rett elev på rett plass, færre tilfeller av elevar som 
blir pressa ut på yrkesfag og færre elevar som 
planlegger ein praktisk studiekvardag med overgang 
til påbygg istadenfor lærlingplass

• Mindre belastning på næringslivet mtp
lærlingeplasser

• Fleire praksisplassar i offentleg og privat sektor

• Større sambruk og bedre utnyttelse av kapasiteten i 
lærerkrefter og lokaler

• Fleire ut i arbeid som samfunnet og regionen 
trenger

• Større variasjon i studiehverdagen

• Blanding av klassar i fellesfag i tradisjonelle liner 
som er typisk gutteklasser og jenterklasser

• Større fokus på å få fleire og meir studieklare elevar
(eks. kildekritikk og samarbeid med UIA) 

• Undersøking hjå elevane på helse som faktisk viser 
at dei går vidare innan helse og/eller sosial



• Antal og størrelse på klasser

• Annen organisering av programfag 

• Samorganisering av fellesfag i disse klassene 
(og andre klasser idrett?)

• Vurdere sambruk av lærerkrefter på 
yrkesfaglege linjer eller nytilsettinger

• Organisering av praksisdagar med sambruk av 
lokaler eller opparbeiding av mindre «lab»er

• Rekruttering av nye praksisverksemnder

Hva kreves for å få dette til i Hallingdal 
på Gol vgs?

Dette kan Hallingdal bidra med:
• Opparbeiding av lab (elektro/helse) i 

samarbeid med aktørar i lokalsamfunnet

• Hybelprosjekt 

• Kommunal garanti for praksisplassar

• Rekruttering i lokalt og regionalt næringsliv

• Gjennomføre forstudie/undersøkelse for å se 
interesse i grunnskolene



  

«Hallingdal er ein attraktiv, inkluderande, framtidsretta og 
produktiv region, der alle har mogelegheit til å leva eit godt liv, 
som innbyggjar, hyttehalling og besøkande» 

«Regionrådet har i fleire år hatt ei klar målsetting om å bidra til 
fleire utdanningsplassar i Hallingdal. Dette gjeld både 
vidaregåande utdanning og høgare utdanningsplassar».
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